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Estas son las medidas que hemos puesto en marcha y estare-
mos abiertos a poner aquellas que sigan siendo necesarios, 
pero que creo que con esto solucionaríamos el problema .

Gracias .

El senyor president:

Moltes gràcies, consellera . (Aplaudiments)

Passem a la següent pregunta, la penúltima, que formula 
l’il·lustre diputat Víctor Garcia al conseller d’economia 
sostenible .

Senyor Garcia, té vosté la paraula .

El senyor Garcia i Tomàs.

Gràcies, president .

Molt bona vesprada, conseller .

Senyor Climent, hui li preguntaré sobre els instituts tecnolò-
gics, que des de la comissió d’indústria tenim el gust de visi-
tar-los i vore de primera mà eixa feina, eixa tasca tan impor-
tant que fan, sobretot per al nostre teixit productiu, que se 
basa sobretot en la xicoteta i mitjana empresa .

La veritat que a tots els polítics de tots els colors sempre 
se’ns ompli la boca parlant de creixement intel·ligent, soste-
nible, integrador, que són els pilars de l’Estratègia 2020 de la 
Unió Europea, però la veritat és que quan vénen mal dona-
des, com ha segut amb la crisi econòmica, i ací hem tingut els 
governs del PP, s’ha vist com això sols es queda en paraules . 
I en eixos anys tan durs…, eren anys de l’imperi de la desre-
gulació, les retallades i l’especulació que han provocat noves 
realitats de desigualtat, precarietat i insostenibilitat .

La veritat és que en els últims anys de govern del PP han 
segut nefastos tant per a l’R+D+I, per a la investigació, el 
desenvolupament i també la innovació, com també en parti-
cular per als instituts tecnològics .

Si anem a la despesa pública en R+D+I, els governs del PP de 
La Generalitat, van reduir en un 12,9% entre els anys 2011 i 
2013, i el pressupost de l’Ivace es va reduir entre el 2010 i el 
2014 en més d’un 56% . Així, en el 2013, si anem a la despesa 
pública en R+D+I, era de l’1,02% del PIB, molt per davall de la 
mitjana espanyola, de l’1,24% .

I si comparem amb estats com Alemanya pròxim al 3% del 
PIB, Austràlia del 2,8, o inclús la veïna Portugal de l’1,36, 
doncs això dóna que en compte d’apostar per la investiga-
ció com a una de les claus per a eixir de la crisi, ací se fea tot 
el contrari .

Si anem ja als instituts tecnològics, la situació ja és més que 
desastrosa, amb uns deutes acumulats propers als 80 mili-
ons d’euros de deute en alguns moments d’eixos anys entre 
els pagaments i certificacions. Per tant, vosté, a l’entrada de 
la seua conselleria, del govern del botànic, el que s’encontren 

és un panorama desolador en els deutes que venien del 2011, 
del 2012, del 2013, del 2014, etcètera .

Si anem un poc al que deia la premsa en eixos anys del PP, 
és molt senzillet, si per exemple anem a qualsevol titular del 
2011, «El Consell reconoce 62 millones de deute al Redit, 
al conjunt dels instituts tecnològics» . Si anem al 2012, «Los 
institutos tecnológicos al borde del cierre» . O anem al 2014, 
«Y la deuda en los institutos tecnológicos supera els 43 mili-
ons d’euros» . És a dir, un panorama tremend on es veu clara-
ment la política del PP en contra de la innovació i de ficar·la 
al servei de les nostres empreses, que era quan més ho 
necessitaven .

Per contra, a l’entrada del govern del botànic, ens encontrem, 
per exemple, que en el 2016, «Economía sostenible paga 34 
millones de euros del 2014», és a dir, de deutes endarrerits . 
I això ho van fer a principis del 2016. O ja a finals del 2016, 
també van destinar 22 milions d’euros també a pagar endar-
reriments del 2015, de deute .

És a dir, vostés no se van encontrar un solar, sinó que se van 
encontrar un edifici ruïnós, que van tindre d’enderrocar per 
a poder, des de zero, fer un edifici nou per a construir eixe 
model econòmic nou i necessari que necessitem i alhora, 
evidentment, continuar amb la tasca de la conselleria .

Per tant, nosaltres, el paper de la innovació és clau per 
al futur de la nostra economia i la innovació és l’eix per a 
la transformació del model productiu econòmic del País 
Valencià i necessari .

Per tot això, senyor Climent, voldríem saber quines són les 
mesures que s’estan adoptant per al foment de la innovació i, 
sobretot, per a l’impuls dels instituts tecnològics .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Garcia .

Conseller d’economia, té vosté la paraula .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, president .

Gràcies, senyor diputat, per la pregunta .

Senyories .

I li dic que gràcies perquè hui podem donar molt bones notí-
cies, que ho deixaré per al final, de tota la gestió que hem fet 
al voltant dels instituts tecnològics i també pel tema de la 
innovació .

Perquè és evident que no cal que li ratifique que la inno-
vació empresarial és un dels objectius prioritaris d’aquest 
Consell . I és per això que des del principi de legislatura, en la 
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conselleria d’economia ens vam posar a treballar per trans-
formar este model productiu apostant per accions que donen 
suport al coneixement i la innovació empresarial i, com no 
pot ser d’una altra manera, planificant.

En aquest sentit, vull dir destacar que en els primers mesos 
de 2016 engegàrem el pla de recerca, desenvolupament 
i innovació empresarial, un pla que contempla accions de 
suport a la desindustrialització del nostre territori i un pla 
que aposta per la digitalització de la indústria i l’impuls d’una 
nova industria intel·ligent, sostenible, integradora que poten-
cie el concepte de la nova indústria 4 .0 .

A més a més, també hem impulsant un pla estratègic de 
subvencions 2016·2018, amb el finançament majoritari del 
fons Feder, on la subvenció i el seu seguiment pren protago-
nisme front a altres instruments utilitzats en anys anteriors, 
com eren els préstecs .

Vull destacar els més de 71 milions d’euros que l’Ivace va desti-
nar a la innovació i la reindustrialització empresarial durant 
aquest any, el 2017 . Entre aquestes ajudes estan incloses les 
destinades als instituts tecnològics, amb 28,3 milions d’euros 
que incrementen un 13,3% els euros respecte al 2016 .

I com que la seua pregunta és prou específica respecte a les 
ajudes destinades als instituts tecnològics, vull dir-li que 
volem perseguir, i estem perseguint, la màxima eficàcia i 
màxima eficiència per a poder aplegar als millors resultats en 
l’àmbit de l’economia productiva .

Nosaltres ja estem demanant que no volem empreses que 
innoven, volem empreses innovadores, que ho porten en 
l’ADN . I entre els objectius als quals volem arribar vull desta-
car els següents: adequar les actuacions a les necessitats 
pròpies de les empreses; recolzar la generació de coneixe-
ment i tecnologia en els àmbits de desenvolupament regio-
nal identificats en la RIS3 Comunitat Valenciana; fomentar la 
transferència i la innovació, a través d’actuacions en coope-
ració, entre els instituts tecnològics i les pròpies empre-
ses i implementar un marc de finançament estable que puga 
garantir la viabilitat dels instituts tecnològics .

D’aquesta forma, i per a poder aplegar a la consecució 
d’aquests objectius, anem a donar suport als instituts tecno-
lògics a través de les següents línies d’ajuda: en projectes de 
recerca i desenvolupament, amb una dotació de 22,7 mili-
ons d’euros; ajuda cofinançada pels fons Feder destinada 
al suport de projectes realitzats pels propis instituts en col-
laboració amb les empreses; recolzament per objectius, amb 
una ajuda d’una dotació econòmica de 5 milions d’euros, de 
fons propis, destinada a projectes realitzats pels mateixos 
instituts tecnològics; també una ajuda de fons tecnològics, 
amb una dotació econòmica de 105 .670 euros, que seran 
ajudes a través de convenis de col·laboració amb els instituts 
tecnològics Aimplas, ITE i Aiju; i, per últim, mig milió d’aju-
des destinades a infraestructures i equipaments dels mateix 
instituts tecnològics .

Totes aquestes ajudes van a eixir entre el mes d’abril i el mes 
de maig per als mateixos instituts .

I per últim, em deixe allò que volia dir-li i que li he dit en un 
principi: a hores d’ara este Consell, esta conselleria ha pagat 
tot el deute als instituts tecnològics .

Per tant, això vol dir que esta conselleria i este Consell té una 
aposta decidida per la innovació com a un pilar fonamental 
d’eixa transformació del model productiu que estem enge-
gant des del pacte del botànic .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Finalitzem el torn de preguntes, amb la que formula el Grup 
Ciudadanos, l’il·lustre diputat Antonio Subiela, a la consellera 
de justícia .

I a tal efecte, li donem la paraula . Té vosté la paraula, senyor 
Subiela .

El senyor Subiela Chico:

Gracias, presidente .

Buenas tardes, consellera .

Muchas veces se ha quejado usted aquí del tiempo que llevan 
sin crear ningún órgano judicial nuevo en la Comunidad 
Valenciana, de que el anterior Consell desestimara crear esos 
15 órganos judiciales alegando falta de presupuesto, ya no 
solo para crearlo sino que incluso para mantenerlo .

Hace poco salió publicado que usted había tenido una 
reunión sectorial en Madrid, en la que le comunicaron que 
no tenían ni previsión…, o no sabían la previsión ni siquiera 
de los nuevos órganos judiciales que se podrían crear, que 
dependíamos de la generosidad, de la generosidad del señor 
Montoro . Y, bueno, al poco le comunicaron que solamente 
podría crear una plaza en el Tribunal Superior de Justicia –de 
aquí– de la Comunidad Valenciana .

Y usted muchas veces ha alegado que esos 15 nuevos juzga-
dos o nuevas sedes judiciales son necesarias para mejorar 
la situación de la justicia aquí en la Comunidad Valenciana . 
Es más, usted ha dicho que tenía partida específica el año 
pasado y que mantiene este para crear y mantener esos órga-
nos judiciales .

A mí me gustaría, aparte de la pregunta que le he registrado, 
también preguntarle si esa partida que usted tiene, o que 
tenía el año pasado y que tiene este, es real o es de la parte 
proporcional…, esta ficticia que tiene cada conselleria, porque 
no entiendo con lo poquito que han subido ustedes los presu-
puestos de justicia respecto a los consells del Partido Popular, 
cómo ellos no podían crear estos órganos judiciales y usted sí 
que los puede crear .

A mí me gustaría saber dónde los iba a ubicar, porque, claro, 
de infraestructuras usted no anda muy sobrada . De hecho, 
salió que habían llegado a una acuerdo esta semana pasada 
en Nules para ampliar los juzgados de Nules, que ya le ofrecía 
el ayuntamiento el suelo, pero usted se comprometía a un…, 
como máximo en cinco años, en crear, en construir los nuevos 


